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Zápis z II. Republikového 

 
shromáždění SMS ČR 

 
_________________________________ 

 
 

dne 21. dubna 2009 
 

DKO Jihlava 
 
 
 

 
 

 
 
Navržený program shromáždění: 
 

1. Přivítání účastníků a pozvaných hostů, schválení navrženého programu  
2. Určení skrutátorů, schválení jednacího a volebního řádu, volba členů 

volební a návrhové komise 
3. Zpráva o činnosti za rok 2008 
4. Zpráva o hospodaření a Zpráva Dozorčí rady 
5. Vystoupení pozvaných hostů 
6. Rozpočtové určení daní a diskuse  
7. Činnost SMS ČR (odborné komise, krajské organizace, plán úkolů) 
8. Volba členů předsednictva  
9. Internetové stránky www.smscr.cz a vnitřní komunikace  
10. Ukončení oficiálního programu jednání, vyhotovení zápisu 
 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.smscr.cz/
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      1.  Přivítání členů, schválení programu jednání zasedání předsednictva. 
Předseda Jan Pijáček přivítal delegáty na II. Republikovém shromáždění SMS ČR. 
Uvedl, že moderováním shromáždění byl předsednictvem pověřen Stanislav 
Polčák. Ten se ujal slova a upozornil, že ve smyslu jednacího řádu nebylo 
dosaženo požadované většiny účasti členů, proto se jednání posouvá o 30 min. na 
10,15. V mezidobí byli přítomní seznámeni s obsahem Jednacího a volebního 
řádu, představen návrh programu a předestřen obsah jednání shromáždění. Po 
uplynutí 30 min. bylo přistoupeno k zahájení sněmu a hlasování delegátů o 
navrženém programu.  
 
Návrh programu byl schválen všemi hlasy přítomných.  
 
 
 
2. Určení skrutátorů, schválení jednacího a volebního řádu, volba členů 

volební a návrhové komise 
            Jako skrutátorka byla shromážděním určena Edita Nezvalová, ověřovateli zápisu 

Zdeněk Hověžák a Vladimír Kráčalík. Za členy Volební a Návrhové komise zvoleni Vladimír 

Kráčalík, Josef Zicha a Jana Přecechtělová. 

 
Jednací a volební řád nebyl měněn a ani nebyl podán žádný návrh na jeho 

změnu. Bude tudíž postupováno podle platného Jednacího a volebního řádu. 
 
 
 
3.   Zpráva o činnosti SMS ČR za rok 2008 

 

 Předseda SMS ČR Jan Pijáček zhodnotil práci SMS ČR za uplynulé období. Upozornil 

především na hektické období vzniku organizace, které pak bylo následováno vznikem 

krajských rad sdružení a vznikem pracovních skupin SMS ČR. Připomněl, že Sdružení 

místních samospráv ČR vstoupilo jako spoluvyhlašovatel do soutěže Vesnice roku.  

Jan Pijáček vyjádřil uspokojení nad tím, že se SMS ČR stalo vyváženým a uznávaným 

partnerem jak pro ministerstva, tak pro krajské samosprávy. Věří, že si SMS ČR vytvořilo 

dobré podmínky v mediálním prostoru, který je důležitým partnerem při prosazování cílů 

sdružení. SMS ČR prokázalo, že je druhou životaschopnou profesní organizací samospráv 

v České republice.  

Předseda Jan Pijáček cítí, že pro další období fungování SMS ČR je potřeba vyladit 

komunikaci se členskou základnou, vytvořit podmínky pro společné setkávání krajských rad a 

pracovních skupin. Na závěr Jan Pijáček poděkoval všem svým spolupracovníkům za práci, 

kterou prováděli bez nároku na odměnu a vesměs bez nároku náhrady výdajů. 

 

 Přednesenou zprávu o činnosti sdružení shromáždění schválilo hlasováním. 

 

 

 

4.   Zpráva o hospodaření a Zpráva Dozorčí rady 
  
 Zprávu o hospodaření a Zprávu Dozorčí Rady přednesl předseda Dozorčí rady Jan 

Popelka. Uvedl, že v průběhu roku zasedala Dozorčí rada na dvou samostatných zasedáních a 
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předseda Dozorčí rady se zúčastnil také jednání Předsednictva SMS ČR. Dozorčí rada se na 

svých kontrolách zaměřila především na vedení účetnictví, kontrolu hospodaření s důrazem 

na hlavní toky výnosů a nákladů. Dále pak na problematiku služebních cest a na zasedání 

konaném dne 20. 4. 2009 i na kontrolu výkazu zisku a ztrát a odsouhlasení auditorské zprávy.  

Z provedeného auditu vyplývá, že účetní závěrka, jakož i výkaz zisků a ztrát SMS ČR podává 

věcný a poctivý obraz o výnosech i nákladech sdružení za období roku 2008 a je v souladu se 

zásadami o účtování a to bez výhrad. Výrok auditora potvrdil poctivost hospodaření 

s prostředky sdružení. 

 

 Přednesenou zprávu o hospodaření sdružení a zprávu Dozorčí rady shromáždění 

schválilo hlasováním. 

 
 
 

5. Vystoupení pozvaných hostů 
 

Pan JUDr. Stanislav Polčák přečetl zdravici senátorky Jany Juřenčákové, která se kvůli 

neodkladným povinnostem nemohla sněmu zúčastnit. 

Jana Juřenčáková se v dopise vyjádřila k tématu stávajících propadů v rozpočtech obcí a 

měst, které jsou patrné v souvislosti s daňovými změnami a v souvislosti s hospodářskou recesí. 

Upozornila, že nelze očekává žádné zlepšení a propad v obecních rozpočtech nastane poměrně 

výrazný.  

 

 
6. Rozpočtové určení daní a diskuse  
 
 Pan starosta Josef Bartoněk představil návrh SMS ČR, týkající se Rozpočtového určení 

daní a přednesl výsledky analýzy VŠE o RUD. Referoval také o postupu práce komise. 

 
Pan starosta Petr Gazdík navázal s tím, že se po sdělení výsledků analýzy zásadně změnil 

vztah Ministerstva financí ke komisi SMS ČR, který byl do té doby bezproblémový.  

 

Pan starosta Truksa z obce Jenišov si myslí, že by se měla obnovit žaloba proti Ministerstvu 

financí, a mělo by se s výsledky analýzy oslovit i Komoru obcí. 

 

Starosta Macháček z Ondřejova měl dotaz, zda mají zástupci SMS ČR z dosavadních 

jednáních na ministerstvech představu, jaká je pro návrh SMS ČR politická podpora u 

poslanců. JUDr. Polčák řekl, že se sdružení bude snažit oslovovat poslance pomocí krajských 

struktur SMS ČR, kdy všichni členové SMS ČR budou požádáni, aby si vybrali své poslance 

ve svém okruhu, představili jim návrh, dopady a zjištění analýzy a chtěli po nich znát jasné 

stanovisko, jak se k tomuto návrhu zachovají. 

 

Starosta Kopelent z obce Blešno poděkoval za obsáhlé stanovisko pana Josefa Bartoňka a 

připojuje se k návrhu oslovení starostů menších měst, kteří mají obavy, že pokud dojde ke 

změně v RUD, přijdou o peníze. 

 

Starosta Nešpor z obce Zádub – Závišín navázal na bojovné vystoupení Petra Gazdíka, který 

vyzval starosty k aktivnosti a vyjádřil názor, že by se měli zapojit zejména starostové 

v krajích a pracovat na tom, aby se členská základna SMS ČR co nejvíce rozrostla a také se 

soustředit na mediální obraz sdružení. 
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Pan starosta Bařinka z Moravských Budějovic si myslí, že SMS ČR má v rukách jedinečnou 

šanci uspět. Také se vyjádřil k problematice medializace.  

 

Starosta Michalík z Dolních Břežan chce v cílené kampani ukázat kolegům z větších měst, co 

pro ně změna v RUD znamená.  

 

Starostka Štěpánová z Morašic si myslí, že analýza je velkým nástrojem, proto je velmi 

důležité informovat o výsledcích i ostatní obce a města. 

 

Předseda Jan Pijáček informoval členy, že vedení SMS ČR a SPOV jednalo s Komorou obcí o 

tématu RUD a chtěli po předsedovi komory panu Bezdíčkovi, aby jasně sdělil stanovisko, jak 

se Komora obcí zachová, když se bude na jejich sněmu projednávat tato problematika. Pan 

předseda Bezdíček přislíbil, že využije svého práva veta, pokud budou velká města prosazovat 

pouze svoje věci na úkor menších měst a obcí. Pokud pan předseda dostojí svému slibu, tak 

by to bylo vůbec poprvé v novodobé historii, kdy by Komora obcí zablokovala právem veta 

rozhodnutí nebo usnesení dvou zbylých komor. Jan Pijáček si myslí, že jednání s SMO 

můžeme vést a snažit se najít partnerský tón. Jako příklad shody uvedl tzv. Chodníkový 

zákon. Upřesnil také, že na Chodníkovém zákonu mu vadí především to, že nevzniklo 

přechodné období, kdy by se obce a města měli čas ekonomicky připravit.  

 
Po proběhlé diskusi bylo hlasování o návrhu usnesení stran projednávaného bodu 
odloženo na dobu schvalování jednotlivých usnesení. 

 
 
 

7. Činnost SMS ČR (odborné komise, krajské organizace, plán úkolů) 
 
Předseda Jan Pijáček připomněl úlohu krajských rad, které vznikly proto, aby vytvářely 

podmínky pro komunikaci s nejmenšími obcemi a zároveň požádal členy, aby pomohli nově 

zvolenému Předsednictvu SMS ČR tím, že budou oslovovat obce ve svém okolí a trpělivě jim 

vysvětlovat, co je SMS ČR za organizaci a koho zastupuje. Oslovení sídelních celků (měst do 

100 000 obyvatel) a seznámení s analýzou chce SMS ČR provést pomocí členů zastupitelstev 

napříč politickým spektrem. 

 

Místopředsedkyně SMS ČR Věra Kovářová doporučila Krajským radám pravidelné schůzky, 

kterých se sama účastní ve Středočeském kraji, kde využívají vazeb, které mají v krajském 

zastupitelstvu.  

 

Stanislav Polčák uvedl, že se SMS ČR bude nyní soustředit hlavně na financování obcí a 

měst, protože to je z hlediska dalšího postupu a rozkvětu obcí zcela klíčové. To co má vliv na 

politické prosazování této věci, je seznámení každého jednotlivého zastupitele všech obcí a 

měst prostřednictvím osobních dopisů SMS ČR s požadavkem o zamyšlení nad návrhem SMS 

ČR ke konstrukci zákona o RUD. Krajské struktury by měly vytvořit týmy lidí, které by si 

rozdělily své poslance, domluvily si s nimi schůzku a návrh jim představily.  

 

Členové odhlasovali přerušení diskuse kvůli volbě Předsednictva SMS ČR. 

 

Starosta Mana z obce Poteč se vyjádřil, že by měl sněm návrh konstrukce zákona o RUD 

schválit, aby se mělo Předsednictvo SMS ČR o co opřít. 

 

Starosta Bláha z Dublovic navrhoval, aby se Krajské rady nyní především soustředili na nábor 

nových členů SMS ČR.  
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8. Volba členů Předsednictva 

 

Účastníci shromáždění odhlasovali stávající počet členů Předsednictva na 9. 

 

Na post předsedy SMS ČR byl nominován pouze jediný kandidát, který kandidaturu přijal, a 

to Josef Bartoněk, starosta městyse Osvětimany (Zlínský kraj). 

 

Po proběhnuté volbě bylo volební komisí konstatováno, že byl zvolen jednomyslně. 

 

Josef Bartoněk poděkoval za důvěru a také poděkoval dosavadnímu předsedovi SMS ČR Janu 

Pijáčkovi za odvedenou práci.  

 

 

Dále bylo přistoupeno k volbě dalších členů Předsednictva SMS ČR.  

 

Hlasováním byl počet místopředsedů stanoven na 3, ve zbytku (5) členové Předsednictva. 

Shromáždění rovněž odsouhlasilo jednokolovou volbu všech zbylých členů předsednictva a 

místopředsedů. Zvoleni budou podle pravidel Jednacího a volebního řádu ti, kteří získají 

nejvyšší počet hlasů až do stanoveného počtu volených funkcí.  

 

S nominací souhlasili: Oldřich Vávra, Petr Havlíček, Jan Pijáček, Květoslav Šafránek, Jiří 

Nešpor, Věra Kovářová, Miroslav Kovářík, Ladislav Šifta, Hana Štěpánová, Jiří Loskot a 

Radek Brázda. 

 

Po volbě předseda volební komise oznámil výsledek celé volby. 

 

Zvolené Předsednictvo SMS ČR: 

 

Předseda Josef Bartoněk, starosta městyse Osvětimany (Zlínský kraj) 

 

1. Místopředseda Jan Pijáček, starosta obce Vlčnov (Zlínský kraj) 

2. Místopředsedkyně Věra Kovářová, starostka obce Chýně (Středočeský kraj) 

3. Místopředseda Jiří Nešpor, starosta obce Zádub-Závišín (Karlovarský kraj) 

Členka Hana Štěpánová, starostka obce Morašice (Pardubický kraj) 

Člen Květoslav Šafránek, starosta obce Bohdalov (kraj Vysočina) 

Člen Oldřich Vávra, starosta obce Tupesy (Zlínský kraj) 

Člen Petr Havlíček, starosta obce Vítějeves (Pardubický kraj) 

Člen Radek Brázda, starosta obce Troubky (Olomoucký kraj) 

 

 

 

 

9. Internetové stránky www.smscr.cz a vnitřní komunikace  
 
Iveta Jordanová představila novou komunikační strategii SMS ČR, kterou je potřeba vnímat 

jako určitý provázaný systém opatření a postupů vedoucí k prosazení cílů. Podle Ivety 

Jordanové je nutné SMS ČR vnímat jako subjekt, který se snaží vstupovat do legislativních 

procesů, působit na politickou reprezentaci. Musí se k tomu zvolit legitimní postupy, které 

umožňuje ústava a zákony, nicméně je potřeba zdůrazňovat, že SMS ČR je uskupení 

nadstranické, tzn. že zastupuje starostky a starosty napříč politickým spektrem. 

http://www.smscr.cz/
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SMS ČR si definovalo svoje hlavní cíle, a to na prvním místě RUD, činnost pracovních 

skupin a rozvíjení vztahů s partnery, regionálními agenturami, médii a politickou 

reprezentací. 

Nové webové stránky, které by se již brzy rozběhnou, by měly zajistit lepší komunikaci a 

měly by být uživatelsky příjemnější. Nový web bude složen z jednotlivých modulů, které 

bude možné upravovat podle potřeby. 

 

Po presentaci následovala diskuse a dotazy členů k tématu nového webu, které byly 

zodpovězeny (funkce odebírání novinek, způsob přihlašování do vnitřního prostoru aj.).  

 

 

 
Po ukončení bodu jednání bylo přistoupeno k hlasování o jednotlivých návrzích 
usnesení. Všechna navržená usnesení byla schválena a jsou uvedena v příloze tohoto 
zápisu stejně jako zpráva o hospodaření a zpráva Dozorčí rady a dále spolu se 
zprávou o činnosti sdružení a návrhem změn v rozdělování sdílených daní. 
 
 
10. Ukončení oficiálního programu jednání, vyhotovení zápisu 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsal dne 23.4.2009 

Stanislav Polčák   ……………………………… 

 

 

Ověřili: 

Zdeněk Hověžák   ……………………………… 

 

Vladimír Kráčalík   ……………………………… 
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Výpis usnesení  
 

II. Republikové shromáždění Sdružení místních samospráv ČR přijímá tato 

usnesení 

 

I. Republikové shromáždění SMS ČR    
-  v o l í za členy volební komise Vladimíra Kráčalíka, Josefa 

Zichu a Janu Přecechtělovou, 
-  u r č u j e   skrutátorku Editu Nezvalovou,  
-  u r č u j e   ověřovateli zápisu Zdeňka Hověžáka a Vladimíra 

Kráčalíka,  
 

 
II. Republikové shromáždění SMS ČR   s c h v a l u j e   

- zprávu o činností sdružení dle přílohy č. 1, 
- zprávu o hospodaření sdružení a zprávu Dozorčí rady dle 

přílohy č. 2. 
 
 

III. Ustavující Republikové shromáždění SMS ČR   u r č u j e   počet 
devíti řádných členů předsednictva a tří náhradníků  
a  v o l í   
a) předsedou SMS ČR Josefa Bartoňka 
b) 1. místopředsedu Jana Pijáčka, 2. místopředsedkyní Věru 

Kovářovou a 3. místopředsedu Jiřího Nešpora, 
c) a členy předsednictva: Hanu Štěpánovou, Oldřicha Vávru, 

Petra Havlíčka, Květoslava Šafránka a Radka Brázdu.  
 
a   u r č u j e   tyto náhradníky řádných členů: Ladislava Šiftu a 
Jiřího Loskota.  
 
 

IV. Republikové shromáždění SMS ČR    s t a n o v u j  e   výši 
členského příspěvku v částce 1000 Kč na každého člena SMS 
ČR a dále 1 Kč na každého obyvatele člena SMS ČR.  

 
 

V. Republikové shromáždění SMS ČR   ž á d á   vládu ČR, 
Ministerstvo financí ČR, ministra financí osobně a také 
Parlament ČR o přijetí takových změn zákona o rozpočtovém 

určení daní, které odstraní diskriminaci občanů měst a obcí pod 
100tis. obyvatel a nastolí systémovou, odůvodněnou a 
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nediskriminační právní úpravu a   v y z ý v á   Svaz měst a obcí, 
aby se připojil k těmto požadavkům nápravy současného stavu. 

 
 
VI. Republikové shromáždění SMS ČR   s c h v a l u j e   návrh 

změny rozdělování sdílených daní dle přílohy č. 3 jakožto 
návrh, který bude SMS ČR prosazovat v jednání o změně 
financování samospráv. O formě a nástrojích prosazování 
návrhu SMS ČR rozhodne předsednictvo po diskusi s členskou 
základnou.  

 
 

VII. Republikové shromáždění SMS ČR   p o v a ž u j e  současný 
rozdělování nenárokových dotací vládou v rámci státního 
rozpočtu za neprůhledné a nesystémové, podporující korupční 
prostředí. SMS ČR žádá vládu a Parlament, aby alespoň 50% 
investičních transferů těchto prostředků bylo rozděleno 
nárokově na každou obec, vycházejících ze zásad rovnosti.  

 
 

VIII. Republikové shromáždění SMS ČR v souvislosti s diskriminací 
při rozdělování sdílených daní státního rozpočtu   ž á d á   vládu 
a Parlament, aby nebyly projednávány žádné zákony, které 
budou mít negativní vliv na rozpočty obcí do doby nabytí 
účinnosti nového zákona o rozpočtovém určení daní. 

 
 
IX. Republikové shromáždění SMS ČR   d o p o r u č u j e    svým 

členům, aby oslovili nečleny SMS ČR k společnému 
prosazování změny RUD a rovněž nabídli vstup do SMS ČR. 

 
 

X. Republikové shromáždění SMS ČR    p o v ě ř u j e  předsedu 
sdružení k podání návrhu na zápis zvolených členů 

předsednictva (předsedy a místopředsedů) do registru 
sdružení vedeného u Krajského úřadu Zlínského kraje. 

 

V Jihlavě dne 21. dubna 2009 

 

Přílohou: 

1. Zpráva o činnosti 

2. Zpráva o hospodaření a zpráva Dozorčí rady 
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3. Návrh změny rozdělování sdílených daní RUD 

4. Prezenční listina 

 


